
PROTOKÓŁ Nr XLII / 2018 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia 26 marca 2018 r. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
         1/ przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Zaborówiec na lata 2018-2025”, 
         2/ przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Wijewo na lata 2018-2025”, 
         3/ zmiany dostosowania  sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum  do nowego  
               ustroju szkolnego,  
         4/ zmiana do budżetu gminy na 2018 rok. 
   5.  Zapytania i wolne wnioski. 
   6.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
   7.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 14, wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na 
sali radnych i zaproszonych gości oraz przedstawicieli Redakcji Ziemi Wschowskiej. 
Zaproponował porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
Poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu nie weźmie udziału Pan Wójt z powody śmierci 
matki. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLI Sesji Rady Gminy były dostępne w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt  3. 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – złożył wniosek o dokonanie nasadzeń na drodze 
polnej za parkiem w miejsce wyciętych brzóz. 
 
Ad. pkt. 4 
 
1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Zaborówiec na 
    lata 2018-2025” przedstawił przewodniczący obrad. 
Poinformował, że dokument ten został przyjęty uchwałą zebrania wiejskiego w dniu 23 marca br. 



W związku z szczegółowym omówieniem tematu na posiedzeniu komisji odstąpiono od 
ponownej prezentacji Planu Odnowy wsi Zaboówiec. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLII/229/2018 w sprawie przyjęcia dokumentu, „Plan 
Odnowy miejscowości Zaborówiec na lata 2018-2025” podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr  4 
 
2/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Plan Odnowy miejscowości Wijewo na lata  
    2018-2025” przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Przewodniczący przedstawił wykaz prac, jakie są przewidziane w ramach planu odnowy 
miejscowości Wijewo: 
1. Remont Wiejskiego Domu Kultury w m. Wijewo, za kwotę 570 000,00 zł.  
2. Rozbudowa oczyszczalni i sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości Wijewo za kwotę 
1 000 000,00,    
3. Remont Zespołu Pałacowego w Wijewie, za kwotę 150 000,00,  
4. Modernizacja - utwardzenie ulic w m. Wijewo, za kwotę 420 000,00,   
5. Modernizacja i utwardzanie głównych dróg dojazdowych do pól za kwotę 300 000,00,  
6. Budowa chodnika i placu parkingowego we wsi Wijewo za kwotę 105 000,00,  
7. Remont Szkoły Podstawowej w m. Wijewo za kwotę 250 000,00,  
8. Budowa i modernizacja sieci wodociągowej za kwotę 420 000,00,  
9. Modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego we wsi Wijewo przewidziano za kwotę 
180 000,00. 
10.  Budowa ścieżek rowerowych w m. Wijewo za kwotę 115 000,00.  
11. Rozbudowa i modernizacja remizy OSP w Wijewie za kwotę 55 000,00,  
12. Odnawianie i konserwacja lokalnych zabytków wpisanych do ewidencji zabytków za 
56 000,00.  
13. Budowa nowego budynku biblioteki gminnej zaplanowano za kwotę 1 000 000,00. Jest 
możliwość pozyskania dofinansowania z Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 
w wysokości 90 %. Budynek ten miałby swoją lokalizację przy obecnym placu zabaw. 
Wyprowadzenie biblioteki z budynku głównego byłoby wskazane ze względu na brak 
pomieszczeń biurowych dla urzędu i GOPS. 
Radny Pan Edwin Wojciech, – jeśli za pałacem ma być biblioteka to gdzie zostanie przeniesiony 
plac zabaw. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – uważam, że zmieszczą się tam obydwa obiekty, 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Radny Gminy Wijewo Nr XLII/229/2018 w sprawie przyjęcia dokumentu „Plan 
Odnowy miejscowości Wijewo na lata 2018-2025” podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
3/ projekt uchwały w sprawie zmiany dostosowania sieci szkoły podstawowej i klasy gimnazjum  
    do nowego ustroju szkolnego.  
Przewodniczący obrad – obwody szkół pozostają bez zmian. W projekcie uchwały uwzględniono 
uwagę Kuratorium Oświaty, gdzie dodano miejsce nauki dla poszczególnych klas. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLII/231/2018 w sprawie zmiany dostosowania sieci szkoły 
podstawowej i klasy gimnazjum do nowego ustroju szkolnego podjęta została jednogłośnie. 
 Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
4/ projekt uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy na 2018 rok. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt zmian do budżetu na 2018 rok został przygotowany na 
podstawie otrzymanych dyspozycji. 
Dokonuje się zmian w zał. Nr 1 dotyczącym wydatków, na kwotę 143 574 zł., oraz zmian 
w wykazie inwestycji i wydatkach na zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 



WYDATKI 
Dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo - zmniejsza się § 4300 o kwotę 80 zł. a zwiększa się § 4700 
o taką samą kwotę w zakresie szkoleń pracowników oczyszczalni, 
Dział 750 -  Administracja publiczna – zmniejszono § 4010 o kwotę 4 000 zł. i zwiększono 
§ 4300 o 4 000 zł. na opłaty pocztowe. 
Dział 758 – Różne rozliczenia – w § 4819 zmniejszono wydatki o 25 180 zł. z przeznaczeniem na 
modernizację boiska sportowego i pokrycie kosztów związanych z pobytem dzieci w rodzinach 
zastępczych. 
Dział 801 – Oświata – w rozdz. 80101 dokonano zmniejszeń wydatków zgodnie z wnioskiem 
Dyrektora jednostki o kwotę 89 035 zł. 
- w rozdz. 80113 dokonano zmniejszenia w § 4300 o 100 zł. i zwiększono § 4430 o 100 zł. w celu 
przekazania opłat za korzystanie ze środowiska, 
- w rozdz. 80149 zwiększono wydatki o kwotę 7 170 zł. zgodnie z wnioskiem Dyrektora 
jednostki, 
- w rozdz. 80150 zwiększono wydatki o kwotę 89 035 zł. zgodnie z wnioskiem Dyrektora 
placówki, 
- w rozdz. 80195 zmniejszono wydatki o kwotę 7 170 zł. w celu prawidłowego funkcjonowania 
przedszkola. 
Dział 852 – Pomoc społeczna – rozdz. 85202 w § 4330 zwiększono wydatki o 17 600 zł. zgodnie 
z wnioskiem kierownika jednostki, 
- rozdz. 85230- § 31-zmniejszono wydatki o kwotę 17 919 zł. zgodnie z wnioskiem kierownika 
jednostki, 
Dział 855 – Rolnictwo – w rozdz. 85504 w § 4010 zwiększono wydatki o kwotę 250 zł. 
- w rozdz. 85508 w § 4430 zwiększono wydatki o kwotę 1 180 zł. zgodnie z wnioskiem 
kierownika jednostki. 
Dział 926 – Kultura Fizyczna – w rozdz. 92601 w § 6050 zwiększono wydatki w kwocie 20 000 
zł. na modernizację boiska sportowego w Wijewie. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLII/232/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 
 
Ad. pkt.  5 
 
Radna Pani Dorota Rajman - zgłosiła potrzebę, pomimo negatywnej odpowiedzi poprosiła 
o dokonanie niezbędnych prac na drodze do Potrzebowa w celu zabezpieczenia obecnego stanu 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc - zgłosiła następujące wnioski: 
1/ w Brennie na placu zabaw są uszkodzone 2 huśtawki(zerwane łańcuchy), dokonać przeglądu  
wszystkich urządzeń na placach zabaw, 
2/ w altance na kisowni jest brudno, miejsce to wymaga sprzątania, 
3/ wprowadzić nadzór nad kibicami, głownie przyjezdnymi, którzy z otoczenia pomnika, boiska 
i rosnącego tam żywopłotu robią szalet, dotyczy to głównie osób przyjezdnych. Poinformować 
Zarząd GKR BRENEWIA aby reagowali na takie zachowania gości. 
Radny Pan Edwin Wojciech – zwrócił się z zapytaniem, czy krawężniki przy drodze 
wojewódzkiej będą tak wysokie jak w Mochach, jak przewiduje projekt? 
Pani Genowefa Zielnica – problem zgłoszony przez P. Rajman była już poruszana. Należy mówić 
o problemach to w końcu będzie zrobione. Jesteśmy świadomi, że obecnie dzieje się wiele na 
naszym terenie, ale są to sprawy zapobiegające większym kosztom. 
Radna Pani Danuta Leśna - poprosiła o zlecenie na równanie dróg polnych, rolnicy zgłaszają już 
taką potrzebę, 
 
 
 



Radny Pan Roman Jęśkowiak  
1/ w jakim terminie rozpoczną się prace na drodze 305, obecny stan jest tragiczny,  
2/ zbliża się maj, czy ogłoszono już przetarg na place zabaw, 
Sołtys Pan Marian Białas – zgłosił potrzebę: 
1/ zgłosił potrzebę wyrównania dróg gminnych i drogi do Lginia, P. Umiński zobowiązał się do 
nawiezienia tłucznia w istniejące wyboje, 
2/ naprawy kostki na ul. Wczasowej. Przy budowie wodociągu na działkach, przy podłączaniu się 
do starej linii rozebrano kostkę i nie położono z powrotem, obecnie ziemia upadła i zrobiła się 
dziura. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił: 
1/ pismo GBP w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury, 
2/ podziękowanie złożone przez Dyrekcje Branżowej Szkoły I Stopnia w Brennie za pomoc 
w organizacji i udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – poinformował, że w związku z nieobecnością 
Pana Wójta odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną udzielone na najbliższym, posiedzeniu 
rady. 
 
Ad. pkt. 9  
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XLII Sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim 
za udział i zakończył obrady. 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 

                                                               Przewodniczący 
                                                                Rady Gminy Wijewo 

 
                                                                 Stanisław Kasperski 

 
 
 


